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Dokoñczenie na str. 2

Inkubator Przedsiêbiorczoœci  
dzia³aj¹cy od 2005 roku, a od niedawna 
bêd¹cy w strukturze Regionalnego 
Centrum przedsiêbiorczoœci, z powo-
dzeniem pomaga przedsiêbiorcom         
w rozpoczêciu dzia³alnoœci gospodarczej. 
Oprócz tanio udostêpnianych pomiesz-
czeñ biurowych, us³ugowych i produk-
cyjnych, organizuje tak¿e szkolenia 
biznesowe.

W ubieg³ym tygodniu soleccy przedsiê-
biorcy, ale tak¿e uczniowie klas matural-
nych z Zespo³u Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych  
i Zawodowych w Solcu Kujawskim 
uczestniczyli w szkoleniu na temat 
przygotowywania biznesplanu. Zajêcia 
prowadzi³ wyk³adowca Polskiej Fundacji 
Przedsiêbiorczoœci.

Dwudziestodziewiêcioosobowa grupa 
przedsiêbiorców i m³odzie¿y uczy³a siê jak 
skonstruowaæ dobry biznesplan, który jest 
podstawowym dokumentem ¿¹danym 
przez banki przy ubieganiu  siê o jakikol-
wiek kredyt na finansowanie dzia³alnoœci 
gospodarczej. Bez tego dokumentu trudno 

w dzisiejszych czasach wyobraziæ sobie 
funkcjonowanie, choæby najmniejszej 
firmy. To w³aœnie w biznesplanie znajduj¹ 
siê podstawowe informacje dotycz¹ce 
naszego przedsiêbiorstwa tak jak rodzaj 
dzia³alnoœci, podstawowe za³o¿enia 
prowadzonego biznesu, dane dotycz¹ce 
finansów firmy i prognoza jej rozwoju, 
kwalifikacji  kadry zarz¹dzaj¹cej.  

Dobry plan na biznes

„Konfedera tkê  -  Przy jac i e l  
Pracodawcy” czyli br¹zow¹ statuetkê 
n a d a n ¹  p r z e z  K o n f e d e r a c j ê  
Pracodawców Polskich odebra³ w œrodê 
6 grudnia br. w Warszawie burmistrz 
ANTONI NAWROCKI. Jest to nagroda 
ustanowiona w tym roku i zosta³a 
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„WIERNY KONSTYTUCJI I PRAWU 
RECZPOSPOLITEJ POLSKIEJ ŒLUBU-
J Ê  U R O C Z Y Œ C I E  O B O W I ¥ Z K I  
RADNEGO SPRAWOWAÆ GODNIE, 
RZETELNIE I UCZCIWIE MAJ¥C NA 
WZGLÊDZIE DOBRO MOJEJ GMINY     
I JEJ MIESZKAÑCÓW”. To treœæ roty 
œlubowania, które z³o¿yli radni wybrani na 
kadencjê 2006 - 2010 na pierwszym 
posiedzeniu Rady Miejskiej  Solca 
Kujawskiego.

Po przyjêciu porz¹dku obrad radni 
przyst¹pili do wyboru przewodnicz¹cego rady. 
Jako pierwszy zabra³ g³os radny Jan Koszarski. 
Podkreœli³, ¿e rada sk³adaj¹ca siê z piêtnastu 
osób powinna stanowiæ jeden zespó³. Aby tak 
siê sta³o prac¹ rady powinna kierowaæ osoba 
dysponuj¹ca odpowiedni¹ wiedz¹, doœwiad-
czeniem, umiejêtnoœciami, a przy tym 
dyspozycyjna, poniewa¿ funkcja przewodni-
cz¹cego rady jest czasoch³onna:

- Dane mi by³o przyjrzeæ siê pracy 
przewodnicz¹cego poprzedniej kadencji. We 
wszystkim co mówiê jest du¿o obserwacji, które 
wynios³em z tamtego czasu. St¹d te¿ proponujê, 
aby funkcjê przewodnicz¹cego rady miejskiej  
w bie¿¹cej kadencji pe³ni³ radny Boles³aw 
Boczkaja.

Nastêpnie zabra³ g³os radny Micha³ 
Kuligowski. W swoim wyst¹pieniu odniós³ siê 
do wyniku wyborów, które wiêkszoœæ w radzie 
da³y Soleckiemu Forum Samorz¹dowemu.

- Soleckie Forum Prawicy równie¿ ten fakt 
zauwa¿y³o, dlatego postanowi³o nie zg³aszaæ 
kandydata na przewodnicz¹cego rady. 
Uwa¿amy, ¿e nale¿y siê to ugrupowaniu, które 
wygra³o wybory. Ale nie ukrywam, ¿e oczekiwa-
liœmy z Pañstwa strony jakiejœ propozycji 
wspó³pracy dla rozwoju miasta, poniewa¿ nie 
tworzycie takiej wiêkszoœci jak w poprzedniej 
kadencji. Nie us³yszeliœmy takiej propozycji      
i jest nam z tego powodu przykro. Jednak 
bêdziemy wspieraæ wszystkie trafne i m¹dre 
decyzje dotycz¹ce naszej gminy.

M. Kuligowski doda³, ¿e kandydata na 
przewodnicz¹cego powinno popieraæ jak 
najwiêcej radnych, ale nie chodzi tu wy³¹cznie 
o matematyczn¹ wiêkszoœæ. Przewodnicz¹cy 
powinien równie¿ dbaæ o przestrzeganie 
przepisów, a przewodnicz¹cy poprzedniej 
kadencji nie egzekwowa³ zapisu statutowego   
o koniecznoœci sk³adania przez sta³e komisje 

rady sprawozdañ ze swojej dzia³alnoœci:
- Nie mog³em równie¿ doprosiæ siê               

u przewodnicz¹cego, aby w Wiadomoœciach      
z Ratusza by³y przedstawiane interpelacje wraz 
z nazwiskami radnych, którzy je zg³osili. Trzeba 
oddaæ te¿, ¿e Pan Boczkaja jest pracowity, 
komunikatywny i nie szczêdzi swojego cennego 
czasu na pracê w radzie miasta, ale ka¿dy z nas 
decyduj¹c siê na kandydowanie musi siê z tym 
równie¿ liczyæ, aby dobrze wype³niaæ obowi¹zki 
radnego.

W dalszej czêœci wyst¹pienia radny uzna³, 
¿e z zaprezentowanego uzasadnienia niewiele 
dowiedzia³ siê o kandydacie na przewodni-
cz¹cego i chcia³by, aby wnioskodawca 
przekona³ tak¿e nowych radnych o tym, i¿ ta 
kandydatura jest  odpowiednia,  gdy¿                 

Wybory
i œlubowanie
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eszcze tylko do koñca grudnia 
maj¹ czas przedsiêbiorcy zamie-Jrzaj¹cy ubiegaæ siê o pomoc 

regionaln¹ na wsparcie nowych inwesty-
c j i ,  u d z i e l a n ¹  p r z e z  g m i n ê .  

Dokoñczenie ze str. 1 Zapisy przyjmowane s¹ w Soleckim 
Centrum Informacji mieszcz¹cym siê na 
Placu Jana Paw³a II oraz w Inkubatorze 
Przedsiêbiorczoœci (ul. Unii Europejskiej).

Do dziœ w inkubatorze w szkoleniach 
dla ma³ych i œrednich przedsiêbiorstw 
uczestniczy³o 150 osób. W tej grupie s¹ 
przedsiêbiorcy, którzy ju¿ byli na kilku 
szkoleniach, m.in. na temat ABC biznesu,   
a tak¿e finansowania inwestycji z funduszy 
europejskich.

Wielu zgodnie dobrze ocenia poziom 
tych szkoleñ. Najchêtniej uczestnicz¹        
w zajêciach zawieraj¹cych elementy 
warsztatowe, które daj¹ mo¿liwoœæ 
sprawdzenia zdobytej wiedzy podczas 
æwiczeñ pod okiem wyk³adowcy.

Wreszcie istotnym elementem biznes-
planu jest analiza mocnych i s³abych stron 
naszej firmy oraz szans i zagro¿eñ 
p³yn¹cych z rynku, na którym dzia³amy. 
Znaj¹c rzeczywisty obraz przedsiêbior-
stwa, po weryfikacji go przez bankowych 
specjalistów, wiadomo jakie szanse ma 
przedsiêbiorca na jego realizacjê,              
a w konsekwencji czy mo¿e liczyæ na 
wsparcie finansowe udzielane przez bank.

Kolejnym wa¿nym elementem 
prowadzenia biznesu jest umiejêtnoœæ 
analizy finansów firmy. I w³aœnie temat 
„Przep³ywy pieniê¿ne, czyli jak zapla-
nowaæ i utrzymaæ p³ynnoœæ finansow¹ 

firmy” bêdzie przedmiotem kolejnego 
szkolenia zaplanowanego na 13 grudnia br. 
Szkolenie odbêdzie siê w sali konferen-
cyjnej Inkubatora Przedsiêbiorczoœci. 

Planowania w³asnego biznesu 
uczy³ Piotr Sylwestrzak z Polskiej 
Fundacji Przedsiêbiorczoœci.

Dobry plan na biznes

Przypomnijmy, rada miejska podjê³a 
uchwa³ê rozszerzaj¹c¹ uprawnionych 
do ubiegania siê o tê pomoc (tj. ulgi        
w podatku od nieruchomoœci) na 
wszystkie podmioty dzia³aj¹ce w Solcu 
Kujawskim zarówno na terenie Parku 
Przemys³owego, jak i na pozosta³ym 
obszarze gminy. Wniosek wraz               
z wymaganymi dokumentami nale¿y 
z³o¿yæ w sekretariacie urzêdu. Wnioski 
mo¿na pobieraæ w p. 14 UMiG.

Ulgi
inwestycyjne

wniosku zwi¹zek pracodawców podkreœli³ 
m.in. szczególn¹ aktywnoœæ w konsultac-
jach prowadzonych przez KPZPiP 
dotycz¹cych barier i mo¿liwoœci rozwoju 
gmin naszego województwa. Ponadto, 
zdaniem wnioskodawców A. Nawrocki 
jest osob¹ zorientowan¹ na zarz¹dzanie 
strategiczne. Kierunki rozwoju gospo-
darczego okreœlone w Strategii Rozwoju 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego jak 
np. rozwój zasobów ludzkich oraz 
wzmocnienie sektora ma³ych i œrednich 
przedsiêbiorstw w strukturze gospodarki 
regionu znajduj¹ swoje odzwierciedlenie 
szczególnie w naszej gminie. W ci¹gu 
ostatnich lat powsta³o wiele programów 
s³u¿¹cych rozwojowi miasta dziêki czemu 
Solec mo¿na œmia³o zaliczyæ do gmin 
nowoczesnych, wyj¹tkowo atrakcyjnych 
miejsc dla inwestorów.

Wiele z dzia³añ soleckiego samorz¹du 
zosta³o dostrze¿onych i nagrodzonych. 
Gmina otrzyma³a tytu³ „Profesjonalna 
Gmina przyjazna inwestorom” (nagroda 
Pulsu Biznesu za spe³nienie wysokich 
standardów w zakresie organizacji 
wewnêtrznej, zarz¹dzania rozwojem oraz 
komunikacji spo³ecznej i partycypacji 
mieszkañców  rok 2005). Przychylnoœæ 
burmistrza dla biznesu docenili tak¿e 
pracodawcy i przedsiêbiorcy przyznaj¹c  
A. Nawrockiemu za 2004 rok tytu³ „Lider 
Wspierania Przedsiêbiorczoœci”. 

Dokoñczenie ze str. 1

Przyjaciel pracodawcy

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej zwraca siê z proœb¹ do 
mieszkañców Solca Kujawskiego           
w zwi¹zku z nadchodz¹cym okresem 
zimowym o informowanie Oœrodka        
o osobach bezdomnych i zagro¿onych 
bezdomnoœci¹ w celu objêcia tych osób   
i rodzin pomoc¹. 

Osoby bezdomne zgodnie z Ustaw¹     
o pomocy spo³ecznej uprawnione s¹ do 
korzystania z pomocy w formie  finan-
sowej, rzeczowej, gor¹cego posi³ku, pracy 
socjalnej ,  udzielenia schronienia              
w schronisku b¹dŸ noclegowni. Pomoc 
udzielana jest na wniosek osoby zaintere-
sowanej, jej przedstawiciela ustawowego, 
b¹dŸ innej osoby ale za zgod¹ osoby 
zainteresowanej. 

Pracownik socjalny MGOPS -            
H.£awniczak wraz z policj¹ bêdzie 

Pomó¿my
bezdomnym

Dokoñczenie na str.5

wrêczona po raz pierwszy w siedemnas-
to le tn ie j  h i s tor i i  konfederacj i .  
Przyznawana jest w szeœciu kategoriach 
zarówno osobom prawnym, jak               
i fizycznym, dzia³aczom gospodarczym 
lub osobom spoza œrodowiska przedsiê-
biorców, które wnosz¹ szczególny wk³ad 
w budowê wysokiego presti¿u i pozycji 
œrodowiska przedsiêbiorców oraz 
przyczyniaj¹ siê do jego integracji           
i rozwoju. 

Kandydaturê burmistrza w kategorii 
samorz¹d terytorialny zg³osi³ Kujawsko-  
Pomorski  Zwi¹zek Pracodawców               
i Przedsiêbiorców. W uzasadnieniu 
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Radni  wys³uchali roty œlubowania i z³o¿yli œlubowanie. Stoj¹ od lewej: Krystyna Nowakowska, Barbara Murawska, Zygmunt 
So³tyszewski, Maciej Kuligowski, Mariusz Zamorowski, Beata Pietruszyñska, Micha³ Kuligowski, Alicja ¯aguñ, Wojciech 
Ró¿añski, Alina Faleñczyk, Jan Koszarski, Boles³aw Boczkaja, Mariusz Damrat, Tadeusz Szczepañski, Jerzy Nowak.

W Soleckim Forum Samorz¹dowym s¹ tak¿e 
inni pracowici i bardzo m¹drzy ludzie, którzy 
znakomicie mogliby pe³niæ funkcjê przewod-
nicz¹cego.

- Skoro zosta³em wywo³any do tablicy 
powiem tak. Wymieni³em atrybuty, którymi 
powinien charakteryzowaæ siê przewodnicz¹cy. 
Jeœli ktoœ uwa¿nie s³ucha³, móg³ na tej 
podstawie wyrobiæ sobie w³asne zdanie. Nie 
rozumiem zaproszenia do szerszej wymiany 
zdañ na ten temat. Nasze œrodowisko nie jest tak 
du¿e, ¿ebyœmy siê wzajemnie nie znali. S¹dzê, ¿e 
jeœli Pan radny Boczkaja przynajmniej trzeci¹ 
kadencjê by³ przewodnicz¹cym rady, to chyba 
jest znany nie tylko radnym, ale i w ca³ym 
œrodowisku. Uczestniczy w ¿yciu miasta, 
spotkaniach, uroczystoœciach, s¹dzi³em wiêc, 
¿e jest zbêdne omawianie cech charakteru 
kandydata - powiedzia³ J. Koszarski.

Do s³ów M. Kuligowskiego odniós³ siê 
równie¿ B. Boczkaja:

- Radni wybrani nie s¹ radnymi okrêgów, 
ulic lecz radnymi rady miejskiej. Skoñczy³y siê 
wybory i teraz przystêpujemy do pracy. 
Dzia³am w tym œrodowisku przez wiele lat. 
Móg³bym napisaæ kilkanaœcie stron, co 
zrobi³em spo³ecznie, pracuj¹c bezinteresownie 
kilkanaœcie tysiêcy godzin. Nie uwa¿am, ¿eby   
o tym warto by³o w ogóle mówiæ. Radny nie jest 
tylko od zg³aszania interpelacji i wniosków, bo 
to jest rzecz najprostsza, jaka mo¿e byæ. Ka¿dy  
z nas móg³by napisaæ ksi¹¿kê o tym, co jest 
potrzebne w naszym mieœcie. Sztuka polega na 
tym, ¿eby sprawê zg³oszon¹ w interpelacji 
doprowadziæ do koñca, co jest znacznie 
trudniejsze. Jeœli chodzi o Wiadomoœci              
z Ratusza to na etapie tworzenia statutu gminy 
pamiêtam wniosek i dyskusjê, czy og³aszaæ 
nazwiska radnych, którzy z³o¿yli interpelacje    
i wnioski. Rada to nie jest plebiscyt zg³aszania 
wniosków i interpelacji. Gdyby tak, to trzeba by 
codziennie zwo³ywaæ posiedzenie rady              
i wykazywaæ siê aktywnoœci¹. Moim zdaniem 
aktywnoœæ ka¿dego z nas polega na natych-
miastowym reagowaniu na problemy. Jestem 
przeciwny budowaniu sobie taniej popular-
noœci. St¹d te¿ po dyskusji takie sformu³owanie 
nie znalaz³o siê w statucie. Mój stosunek do 
planów pracy komisji jest nastêpuj¹cy  czy ze 
stosu dokumentów, poza malej¹c¹ liczb¹ lasów 

coœ wiêcej wynika? Nie ma jednak przeszkód, 
¿eby w tej kadencji komisje takie plany pracy 
sk³ada³y. Zreszt¹ komisja rewizyjna takie 
informacje sk³ada³a. I rzecz ostatnia, mieszkam 
tutaj bardzo d³ugo i pozna³em tysi¹ce osób. 
Ka¿demu mogê patrzeæ prosto w oczy, a dzisiaj 
dowiadujê siê, ¿e dla niektórych jestem osob¹ 
nieznan¹. To tyle co mogê powiedzieæ na ten 
temat.

Poniewa¿ nie zg³oszono innych kandydatur 
przyst¹piono do g³osowania. W tajnym 
g³osowaniu dziewiêciu radnych popar³o 
zg³oszon¹ kandydaturê, szeœciu by³o przeciw-
nych. Tym samym przewodnicz¹cym rady 
obecnej kadencji zosta³ B. Boczkaja. Po 
wyborze podziêkowa³ tym, którzy na niego 
g³osowali, a pozosta³ych zapewni³, ¿e na tej sali 
bêdzie przestrzegane prawo:

- Bêdziemy dzia³aæ w interesie mieszka-
ñców, bo do tego zostaliœmy powo³ani, a nie          
w interesie w¹skich grup spo³ecznych. Wierzê 
g³êboko, ¿e tak siê stanie. Inaczej dzia³alnoœæ   
w radzie nie ma ¿adnego sensu. Na k³ótnie, 
intrygi nie mam ochoty. Deklarujê wspó³dz-
ia³anie ze wszystkimi, którzy chc¹ wspólnego 
dobra. Trafnie powiedzia³ prof. Kotarbiñski -   
chc¹c siê zrozumieæ trzeba umieæ wys³uchaæ 
partnera, przedstawiæ w³asne racje i szukaæ 
platformy porozumienia.

Nastêpnie nowo wybranemu przewodni-
cz¹cemu najstarszy wiekiem spoœród pozosta-
³ych radnych wrêczy³ insygnia w³adzy 
samorz¹dowej w postaci ³añcucha przewod-
nicz¹cego rady.

Kolejne decyzje podjête przez radnych 
dotyczy³y wyboru dwóch wiceprzewodnicz¹-
cych. Zg³oszono trzy kandydatury, dwie 
reprezentuj¹ce Soleckie Forum Samorz¹dowe - 
Jana Koszarskiego, Mariusza Damrata, 
dotychczasowych wiceprzewodnicz¹cych         
i radn¹ Soleckiego Forum Prawicy Alicjê 
¯ a g u ñ .  W n i o s k o d a w c y  z g ³ a s z a j ¹ c y                   
J. Koszarskiego - Krystyna Nowakowska           
i M. Damrata - Zygmunt So³tyszewski 
podkreœlili dobr¹ pracê jako wiceprzewodni-
cz¹cych minionej kadencji. Wspó³praca            
z przewodnicz¹cym rady i przewodnicz¹cymi 
komisji rady by³a bardzo dobra, gdy¿ kandydaci 
s¹ konkretni, komunikatywni, dobrze zorgani-
zowani, dlatego chcieliby, ¿eby by³o tak dalej.

Kandydaturê A. ¯aguñ przedstawi³           
M. Kuligowski. Radna jest doktorem nauk 

humanistycznych, pracownikiem naukowym 
Uniwersytetu Miko³aja Kopernika w Toruniu. 
Przed ukoñczeniem studiów doktoranckich 
pracowa³a w szko³ach w Toruniu i Solcu. Od 
1998 r. jest pracownikiem UMK. By³a 
cz³onkiem rady Instytutu Jêzyka Polskiego, 
obecnie drug¹ kadencjê jest kierownikiem 
Podyplomowego Studium Dziennikarstwa. 
Jest cz³onkiem wielu towarzystw naukowych 
m . i n .  P o l s k i e g o  T o w a r z y s t w a  
Jêzykoznawczego. W radzie pracuje od 1998 r. 
W ostatniej kadencji pe³ni³a funkcjê wice-
przewodnicz¹cej komisji edukacji, kultury        
i sportu, przygotowa³a projekt regulaminu 
przyznawania stypendiów za wybitne 
osi¹gniêcia uzdolnionym dzieciom i m³o-
dzie¿y.

Pierwsze g³osowanie nie przynios³o 
rozstrzygniêcia poniewa¿ nie wszyscy radni 
opowiedzieli siê co do wszystkich trzech 
kandydatur i komisja skrutacyjna zdecydowa³a 
o powtórzeniu g³osowania. W jego wyniku 
wiceprzewodnicz¹cymi  rady  zos ta l i                 
J. Koszarski i M. Damrat, na których oddano po 
9 g³osów. Radn¹ A. ̄ aguñ popar³o 6 osób.

Nastêpnie burmistrz przedstawi³ infor-
macjê o stanie gminy. Wynika z niej, ¿e za 
dziesiêæ miesiêcy 2006 r. dochody bud¿etowe 
zrealizowano w wysokoœci 31 082 261,15 z³ co 
w stosunku do planu rocznego (36 495 735 z³) 
stanowi 85,2 proc., w tym dochody w³asne  
63,4 proc, subwencja ogólna - 21,8 proc.           
i dotacje celowe  14,8 proc. Na dochody w³asne 
sk³adaj¹ siê m.in. dochody z tytu³u podatków    
i op³at lokalnych (ponad 7,6 mln z³), dochody   
z udzia³u w podatkach stanowi¹cych dochód 
bud¿etu pañstwa (ponad 5,7 mln z³) i dochody  
z mienia gminy (prawie 2,3 mln z³). Je¿eli 
chodzi o wydatki za omawiany okres, wynios³y 
one 33 203 923,25 z³, czyli 79,5 proc. ogó³u 
planowanych wydatków (41 773 417 z³). Tak 
wiêc bud¿et gminy zamkn¹³ siê deficytem       
w wysokoœci 2 121 662,10 z³ tj. 40,2 proc. planu 
rocznego (5 277 682 z³). Na 31 paŸdziernika br. 
zad³u¿enie gminy wynosi³o niespe³na 14,5 mln 
z³ , a wskaŸnik zad³u¿enia  39,6 proc.

Tydzieñ póŸniej podczas kolejnej sesji, 
która odby³a siê 5 grudnia œlubowanie z³o¿y³ 
burmistrz Antoni Nawrocki, a radni wybrali 
sk³ady sta³ych komisji rady miejskiej (czyt. na 
str. 4). Wiêcej szczegó³ów dotycz¹cych 
tematów poruszanych podczas drugiej sesji     
w kolejnym numerze.

Napiszemy tak¿e o ustaleniach podjêtych 
podczas trzeciej sesji rady miejskiej w tej 
kadencji, któr¹ zwo³ano na 12 grudnia br. 
Bêdzie ona poœwiêcona m.in. ustaleniu 
podatków i op³at lokalnych na 2007 r.

Dokoñczenie ze str. 1

Wybory
i œlubowanie

Sesja rady miejskiej
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4 grudnia br.  na terenie Parku 
Przemys³owego rozpoczê³a dzia³alnoœæ 
firma Junget specjalizuj¹ca siê              
w technologiach, produkcji i serwisie 
maszyn dla przemys³u drzewnego. 
Firma nadal poszukuje specjalistów     
w nastêpuj¹cych zawodach:

- elektryk  automatyk (4 osoby),
- elektronik (2 osoby),
- mechanik urz¹dzeñ przemys³o-

wych (2 osoby),
- specjalista ds. marketingu (wy-

magana bieg³a znajomoœæ j. angielskiego 
i j. rosyjskiego),

-  recepcjonistka (wymagana 
podstawowa znajomoœæ  j. angielskiego).

Osoby zainteresowane mog¹ 
kontaktowaæ siê pod numerem tel. 052 
389 88 71. 

Po zakoñczeniu sesji rady miejskiej, 
która odby³a siê 5 grudnia br. ukonstytu-
owa³y siê sta³e komisje rady miejskiej.
KOMISJA REWIZYJNA
Alina Faleñczyk (przewodnicz¹ca),
Maciej Kuligowski,
El¿bieta Murawska,
Krystyna Nowakowska,
Beata Pietruszyñska.
KOMISJA ORGANIZACJI, BUD¯ETU   
I FINANSÓW
Alina Faleñczyk,
Jan Koszarski,
Jerzy Nowak (przewodnicz¹cy),
Wojciech Ró¿añski.
K O M I S J A  R O Z W O J U  
GOSPODARCZEGO  I  ROLNICTWA
Alina Faleñczyk,
Jan Koszarski,
Maciej Kuligowski (przewodnicz¹cy),
Beata Pietruszyñska,
Wojciech Ró¿añski,
Zygmunt So³tyszewski,
Tadeusz Szczepañski.
KOMISJA OPIEKI SPO£ECZNEJ, 
ZDROWIA I OCHRONY ŒRODOWI-
SKA
Boles³aw Boczkaja,
Mariusz Damrat (przewodnicz¹cy),
Zygmunt So³tyszewski,
Mariusz Zamorowski.
KOMISJA EDUKACJI, KULTURY          
I SPORTU
Mariusz Damrat,
Micha³ Kuligowski,
Jerzy Nowak,
Krystyna Nowakowska,
El¿bieta Murawska,
Mariusz Zamorowski,
Alicja ̄ aguñ (przewodnicz¹ca).
KOMISJA PRZESTRZEGANIA PRAWA 
I PORZ¥DKU PUBLICZNEGO
Boles³aw Boczkaja,
Micha³ Kuligowski,
Krystyna Nowakowska (przewodni-
cz¹ca),
Tadeusz Szczepañski,
Alicja ̄ aguñ.

Sta³e komisje
rady miejskiej

23 listopada w soleckich szko³ach 
pojawili siê przedstawiciele firmy TPP 
Thermoplastics wraz z burmistrzem 
Antonim Nawrockim, którzy w obec-

noœci dyrektorów przedstawili uczniom 
propozycjê nie do odrzucenia. Tego dnia 
og³osili bowiem konkurs zorganizowany 
przez TPP Thermoplastics i urz¹d 
miasta, a dotycz¹cy zbierania nakrêtek 
plastikowych.

Konkurs potrwa od 24 listopada br. do 
31 maja 2007 r. Polega na zbieraniu 
czystych, twardych nakrêtek plastikowych. 
Jego celem jest rozwijanie œwiadomoœci 
ekologicznej wœród dzieci i m³odzie¿y 
poprzez zachêcanie uczniów do odzysku 

plastikowych nakrêtek. W konkursie mog¹ 
uczestniczyæ szko³y podstawowe, 
gimnazja i przedszkola funkcjonuj¹ce na 
terenie naszej gminy.

Zebrane nakrêtki odbierane bêd¹ przez 
firmê Thermoplastics, która prowadzi 
d z i a ³ a l n o œ æ  n a  t e r e n i e  P a r k u  
Przemys³owego i na podstawie iloœci 
dostarczonych nakrêtek (w kilogramach), 
jury konkursu wy³oni zwyciêzców           
w trzech kategoriach: szko³a, klasa, 
przedszkole. Szko³y walcz¹ o nagrodê 
g³ówn¹ -  zestaw komputerowy.

W szko³ach pojawi³y siê plastikowe 
pojemniki, do których bêd¹ wrzucane 
nakrêtki.

Zaraz po og³oszeniu konkursu 
przez w³aœcicieli i prezesów firmy 
TPP Thermoplastics oraz burmistrza 
A. Nawrockiego, pojemnik na 
nakrêtki zacz¹³ siê wype³niaæ. Dzieci 
podchwyci³y pomys³ i z zapa³em 
rozpoczê³y zbiórkê nakrêtek.

Praca
w Jungecie

Referat gospodarki komunalnej            
i ochrony œrodowiska urzêdu miasta prosi 
wszystkich mieszkañców, którzy maj¹ 
jeszcze do wywiezienia odpady pocho-

dzenia roœlinnego ze swoich ogrodów        
o kontaktowanie siê w tej sprawie               
z Zak³adem Gospodarki Komunalnej, 
który zajmuje siê wywo¿eniem tych 
odpadów.  Przypominamy, ¿e zgodnie        
z obowi¹zuj¹cymi przepisami utrzymanie 
czystoœci i porz¹dku na terenie posesji 
nale¿y do jej w³aœciciela, a wywózka 
odpadów odbywa siê wy³¹cznie na zlecenie 
i koszt w³aœciciela nieruchomoœci. Tak¿e 
utrzymanie porz¹dku na chodniku 
przylegaj¹cym do nieruchomoœci nale¿y do 
w³aœciciela. Pamiêtajmy o tym szczególnie 
zim¹, kiedy chodniki nale¿y oczyœciæ         
z zalegaj¹cego œniegu i lodu.

Na w³asny koszt

Komputer za nakrêtki
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W poprzednim numerze zamieœciliœmy wyniki wyborów do samorz¹du 
gminy, powiatu i województwa. Wœród kandydatów do sejmiku wojewódzkiego 
nie znalaz³o siê nazwisko Lecha Lewandowskiego, który w okrêgu wyborczym 
nr 2 otrzyma³ 716 g³osów (w Solcu 75 g³osów). Na pozosta³ych solecczan - 
kandydatów do sejmiku województwa g³osowaliœmy w nastêpuj¹cy sposób: 
Franciszek Michalak - uzyska³ 564 g³osy, Wojciech Krause - 63, Barbara 
Michalak - 51, Adam Berdysiak - 30, Adam Gramowski - 19 i Kamila 
Urbaniak - 11.

Jeszcze o wyborach

otrzymania wsparcia jak równie¿ przyj-
mowane s¹ informacje o osobach bez-
domnych wymagaj¹cych objêcia ich 
pomoc¹. 

Hanka Stamm
Kierownik MGOPS

Dokoñczenie ze str. 2

patrolowaæ tereny dzia³ek ogrodniczych  
w celu rozeznania sytuacji osób zamiesz-
ka³ych na tych terenach. Bêdzie równie¿ 
patrolowany dworzec PKP.

Osoby zagro¿one bezdomnoœci¹ mog¹ 
zg³aszaæ siê do Oœrodka Pomocy 
Spo³ecznej w godzinach urzêdowania tj. 
od poniedzia³ku do pi¹tku w godz. od 7.30 
do 15.15, w ka¿dy wtorek od 7.30 do 
16.30. Tel. kontaktowy 0 52/ 387.87.43 lub 
0 52/ 387.01.87 

Ku jawsko  -  Pomorsk i  Urz¹d  
Wojewódzki dysponuje bezp³atn¹  
infolini¹ o numerze 9287 pod któr¹ 
wszyscy potrzebuj¹cy zagro¿eni bez-
domnoœci¹ mog¹ otrzymaæ aktualne 
informacje dotycz¹ce mo¿liwoœci 

Pomó¿my bezdomnym
Rozpoczê³o siê ogradzanie czêœci 

parku, w której zlokalizowany bêdzie Park 
Jurajski. Na razie pozostawiono wszystkie 
dotychczasowe przejœcia, jednak na 
wiosnê ogrodzenie pojawi siê dooko³a 
ca³ej strefy, gdzie bêd¹ eksponowane 
dinozaury. Zgodnie z wczeœniejszymi 
zapowiedziami, zostan¹ pozostawione 
dwa przejœcia - wzd³u¿ stadionu (obecny 
asfaltowy chodnik) oraz na skraju parku od 
strony ul. Toruñskiej.

- Dlaczego Solec? Ano dlatego, ¿e jest 
to dla Pañstwa to miejsce na ziemi,            
w którym mieszkacie, które lubicie,             
i dlatego warto znaæ jego historiê, tê 
zamierzch³¹ i tê wspó³czesn¹, tê ciekaw¹, 
ale i tê nieciekaw¹, czêsto odsuwan¹         
w naszej pamiêci na bok - powiedzia³ dr 
Dariusz Karczewski, z Instytutu Historii 
Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 
podsumowuj¹c sesjê naukow¹ zorganizo-
wan¹ przez Towarzystwo Mi³oœników 
Solca Kujawskiego w ramach projektu 
dofinansowanego ze œrodków Rz¹dowego 
P r o g r a m u   F u n d u s z  I n i c j a t y w  
Obywatelskich na realizacjê projektu - 
„Dlaczego Solec?”.

Obok D. Karczewskiego, który 
zaprezentowa³ wyk³ad „Wokó³ lokacji 
Solca i œredniowiecznych dziejów miasta”, 
o naszym mieœcie licznie zgromadzonym 
mieszkañcom mówili równie¿ prof. 
W³odzimierz Jastrzêbski, kierownik 
Z a k ³ a d u  H i s t o r i i  N a j n o w s z e j                       
i  W s p ó ³ c z e s n e j  P o l s k i  U K W                      
w Bydgoszczy oraz dr Jaros³aw 
Dumanowski  z Zak³adu Historii  
N o w o ¿ y t n e j  I n s t y t u t u  H i s t o r i i                     
i Archiwistyki Uniwersytetu Miko³aja 
Kopernika w Toruniu. J. Dumanowski 
mówi³ o rozwoju naszego miasta w okresie 
od XVI  XVIII stulecia na tle osadnictwa 
olêderskiego, natomiast o historii dwu-

dziestowiecznego Solca oraz o stanie 
badañ i perspektywach badawczych -       
W. Jastrzêbski.

Ze wszystkich wyk³adów wynika 
konkluzja, i¿ dzieje Solca s¹ jak dot¹d 
opracowane w formie bardzo szcz¹tkowej. 
Brakuje naukowych badañ, a w wielu 
wypadkach mo¿na by to zrobiæ na podsta-
wie zachowanych w archiwach dokumen-
tów. Jest to jednak zadanie dla zawodo-
wych historyków dysponuj¹cych odpo-
wiednim warsztatem naukowym.

Wyk³ady znajd¹ siê w wydanym przez 
TMSK zeszycie poseminaryjnym.

Podczas seminarium, które odby³o siê 
17 listopada br. wrêczono tak¿e nagrody 
laureatom konkursu plastycznego „Solec 
Kujawski na kartach historii”. 

Warto znaæ
historiê

Terenowy Komitet Ochrony Praw 
Dziecka w Solcu Kujawskim zakoñczy³ 
realizacjê kolejnego programu. Tym razem 
by³ to projekt pn. „ Zmieñmy swoje ¿ycie” 
adresowany do rodziców borykaj¹cych siê 
z trudnoœciami w kontaktach ze swoimi 
dzieæmi, a równoczeœnie wyra¿aj¹cych 
gotowoœæ poszukiwania pomocy specja-
listów, by w ten sposób poprawiæ swoje 
relacje z dzieæmi. 

Uczestnicy programu od wrzeœnia do 

Dokoñczenie na str. 8

Zmieñmy
swoje ¿ycie



6 WIADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

Soleckie Centrum Kultury

Ze starego, nieomal¿e zapomnianego 
opowiadania Wies³awa Dymnego „Oskar-
¿ony” - aktorzy krakowskiego teatru 
„Studio Mobile” spreparowali spektakl 
prosty, zabawny i nie pozbawiony intele-
ktualnych wartoœci. Tak w jednym zdaniu 
mo¿na chyba zrecenzowaæ przedstawienie 
pt. „…a diab³u ogarek”, które obejrzeliœmy 
na scenie Soleckiego Centrum Kultury      
w andrzejkowy wieczór - 30 listopada br. 
Wyst¹pili: Maciej Ferlak, Marian 
Bodziony i Marek Pyœ, który rzecz ca³¹ 
zaadaptowa³ i wyre¿yserowa³. Po raz 

To fantastyczne i godne naœladowania, 
gdy seniorom nie wystarcza pilnowanie 
wnuków i ogl¹danie telewizji, gdy maj¹ 
artystyczne pasje. I chc¹ je zaprezentowaæ 
na scenie SCK. Dok³adnie jest w³aœnie tak 
w przypadku pañ - Zofii Gorczyñskiej      
i Krystyny Kubickiej. Jedna od lat 
œpiewa, druga pisze wiersze  obie maj¹ ten 
sam delikatny i sentymentalny stosunek 
do otaczaj¹cego œwiata. Obie z pogodn¹ 
wyrozumia³oœci¹ odnosz¹ siê do wspo-
mnieñ z m³odoœci i up³ywaj¹cego czasu. 
Mo¿na siê by³o o tym przekonaæ 28 
listopada podczas ich wspólnego autor-
s k i e g o  w i e c z o r u  p n .  „ P o d r ó ¿  
Sentymental-na s³owem i piosenk¹ 
malowana”. Widownia wype³ni³a siê 
wiernymi s³uchaczami, przyjació³mi 

kolejny, patrz¹c na widowniê przekonaliœ-
my siê, ¿e solecczanie lubi¹ dobry teatr… 
Solenizanci oczywiœcie zasiedli na 
widowni gratis - takie ich prawo!

mmm
Natomiast by tradycji sta³o siê zadoœæ  

cz³onkowie „Klubu Szalonego Ma³olata” 
ju¿ 27 listopada pod okiem Alicji Zielas 
urz¹dzili wieczór wró¿b i andrzejkowych 
zwyczajów. Panny i kawalerowie mogli 
poznaæ imiona swoich przysz³ych partne-
rów oraz swoj¹ przysz³oœæ zamkniêt¹        
w woskowe figury i pod odwróconymi 
kubkami. Nie zabrak³o przeró¿nych zabaw 
i tanecznych szaleñstw w towarzystwie 
kolorowych czarodziejów i wró¿ek 
¿ywcem przeniesionych z sekcji teatralnej 
SCK Tomasza Rudnego.

Od kilku lat dobr¹ tradycj¹ w Soleckim 
Centrum Kultury s¹ przedœwi¹teczne 
spotkania ze sztuk¹. W tym roku odbêd¹ siê 
one pod has³em: Bo¿e Narodzenie 
rodzinne i… BEZ ALKOHOLU!

15 grudnia 2006r. w trakcie imprezy, od 
godz.10.00 do 14.00 proponujemy g³ównie 
m³odzie¿y, ale tak¿e starszym solecczanom 
- udzia³ w atrakcyjnych formach artysty-
cznych, przygotowanych przez pracownie  
i sekcje zainteresowañ SCK.

Proponujemy min. : wypiek œwi¹te-
cznych pierników - malowanie ozdób         
i œwi¹tecznych pocztówek  rzeŸby             

w drewnie w ¿³obkowym klimacie, „Hej 
kolêda, kolêda”  wspólne œpiewanie, tañce 
pod choink¹ i inne œwi¹teczne „igraszki”.

Specjalnymi goœæmi bêd¹ kolorowi, 
rozeœmiani i wszêdobylscy clowni z teatru 
ulicznego „Maskon” z Pakoœci. Pojawi¹ 
siê oni na ulicach Solca i we wnêtrzach 
SCK, propaguj¹c TRZE•WE ŒWIÊTA 
B O ¯ E G O  N A R O D Z E N I A -  
GWIAZDKA ' 2006. Nie obejdzie siê 
tak¿e bez wizyty Œwiêtego Miko³aja       
z …  w o r k i e m  i  u l o t k a m i …  
Wspó³organizatorem imprezy jest Gminna 
Komisja ds. Rozwi¹zywania Problemów 
Alkoholowych.

14 stycznia 2007 r. w ca³ym kraju 
po raz 15. zagra Wielka Orkiestra 
Œwi¹tecznej Pomocy Jurka Owsiaka. 
Oczywiœcie równie¿ Solec Kujawski 
weŸmie udzia³ w tej grze o sprzêt 
medyczny dla dzieci. O szczegó³ach 

artystycznych napiszemy w nastêp-
nym numerze  dziœ og³aszamy nabór 
wolontariuszy, którzy wyrusz¹           
z puszkami w miasto. Zapisy 
przyjmowane bêd¹ tylko 12 grudnia  
w pokoju 110 lub 111 w Soleckim 
Centrum Kultury. Nale¿y zabraæ        
z sob¹ zdjêcie legitymacyjne               
i dokument to¿samoœci. Zagraæ mo¿e 
ka¿dy bez wzglêdu na wiek, p³eæ         
i stosunek do rock and rolla!

Orkiestra
zagra !

* S¹ jeszcze bilety w cenie 250 z³ od 
pary na Bal Sylwestrowy w kawiarni 
„Astra” SCK  31 grudnia od godz. 20.00.   
* Du¿ym powodzeniem cieszy siê 
wynajêcie Prawdziwego Œwiêtego 
Miko³aja, który odwiedzi dzieci w domu 
w wigiliê 24 grudnia. Wszelkich infor-
macji udziela i zapisy przyjmuje sekretariat 
SCK - ul. Bojowników o Wolnoœæ                
i Demokracjê 1  tel. 0523 387 98 10.

Jednym
zdaniem

Podró¿ bardzo sentymentalna

Andrzejki
na dwa sposoby

Dla ka¿dego
- coœ œwi¹tecznego
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

 

Hala OSiR  Solecka Liga Pi³ki 
Halowej  - VI kolejka  (8 grudnia - pi¹tek, 
godz. 18.30); Hala OSiR  Solecka Liga 
Pi³ki Halowej  - VII kolejka (10 grudnia-  
niedziela, godz. 10.00); Hala OSiR - III 
liga szachowa - MLKS Solec Kuj. - 
„Ósemka” Chojnice (10 grudnia-  
niedziela, godz. 10.00); Hala OSiR  
Solecka Liga Pi³ki Halowej  - VIII 
kolejka (15 grudnia - pi¹tek, godz. 18.30); 
Uroczystoœci 20-lecia MLKS Solec 
Kujawski (16 grudnia - sobota, godz. 
17.00); Hala OSiR  Solecka Liga Pi³ki 
Halowej  - IX kolejka (29 grudnia - 
pi¹tek, godz. 18.30).

W grudniu
na hali

W bardzo ciekawym meczu na szczycie 
rozegranym 1 grudnia w pi¹tej kolejce 
Soleckiej Ligi Pi³ki Halowej sezonu 
2006/2007, ubieg³oroczny triumfator 
Istanbul mimo prowadzenia 2:0 przegra³    
z dru¿yn¹ Weyna 2:5. Trzy ostatnie bramki 
dla zwyciêzców pad³y w ostatnich 

minutach gry. W pozosta³ych spotkaniach  
minimalna wygrana zespo³u PW Roszak   
z Bingo Bar (5:3) oraz drugie wyraŸne 
zwyciêstwo Opak / Deafs tym razem nad 
dru¿yn¹ Autosu (6:1). Pauzowa³y dru¿yny 
ENER-G / RUDY 102 oraz TEAM 28. 

Po tej kolejce czo³ówka tabeli 
strzelców przedstawia siê nastêpuj¹co: 
Szymon Kruk (PW Roszak) i Piotr 
Warczak  (Weyna)  po 8 bramek; £ukasz 
Nowakowski (Weyna)  7, Marek Walczak 
(PW Roszak) i Waldemar Goliñski 
(Istanbul)  - po 6.

VI kolejka zostanie rozegrana w pi¹tek 
8 grudnia br. Kolejnoœæ spotkañ: Team 28-  
Opak / Deafs (godz. 18.30 ), Ener-G / Rudy 
102 - Istanbul (godz. 19.15 ), Autos-  
Weyna (godz. 20.00 ).

Po pi¹tej kolejce

Miejsce Nazwa zespo³u 
Liczba 

spotkañ 
Punkty  

Stosunek 
bramek 

1 WEYNA 4 10 26 : 14 

2 ENER-G / RUDY 102 4 7 15 : 12 

3 ISTANBUL  3 6 19 : 9 

4 OPAK / DEAFS   2 6 11 : 3 

5 PW ROSZAK 5 6 27 : 26 

6 TEAM 28 2 3 8 : 8 

7 AUTOS 5 3 8 : 31 

8 BINGO BAR 3 0 7 : 18 

 

Ostatni w tym roku kalendarzowym 
dru¿ynowy wystêp zawodników z Solca 
Kujawskiego zakoñczy³ siê wieloma 
indywidualnymi sukcesami i pierwszym 
miejscem w konkurencji kata dla solec-
kiego zespo³u. Po dwa z³ote medale 
zdobyli Katarzyna Krajza i Pawe³ Elszyn.

Tym razem w IV Otwartym Turnieju 
Karate Kyokushin Dzieci i M³odzie¿y 
rozegranych 2 grudnia br. we W³oc³awku 
wystartowa³o 131 zawodników z 12 miast 
Polski, miêdzy innymi: Bydgoszczy, 
Dobrego Miasta, Solca Kujawskiego, 
Lipna, Grodziska Wlkp., Lubania, 
Inowroc³awia, W³oc³awka, P³ocka, 
Malborka. Dru¿ynowo w kata zwyciê¿y³ 
Solec Kujawski pokonuj¹c Inowroc³aw      
i Lipno. W kumite najlepsz¹ dru¿yn¹ byli 
tym razem gospodarze z W³oc³awka          
a nastêpnie Dobre Miasto i Inowroc³aw. 
Najlepszym zawodnikiem wskazanym 
p r z e z  s ê d z i ó w  z o s t a ³  K o n r a d  
Dziewanowski z Bydgoszczy, a najlepsz¹ 
zawodniczk¹ zawodów reprezentuj¹ca 
Solec Kujawski Katarzyna Krajza.

Indywidualnie medale dla Solca 
zdobyli w kata z³ote: Martyna Wiemann, 
Aleksandra Dyba³, Pawe³ Elszyn, 
Katarzyna Krajza; srebrne: Norbert 
Wiemann, Micha³ Tylicki. Miejsca 
punktowane w kata 4-5 zajêli tak¿e: 
Sylwester Wiemann, Paulina Cho³uj, Olga 
Stolarczyk, Katarzyna Polatowska, Anna 
Kêska, Kacper Siemianowski, Marta 
Stolarczyk. W kumite z³ote medale 
wywalczyli: Pawe³ Elszyn, Katarzyna 

Krajza, srebrne: Micha³ Tylicki, br¹zowe: 
Wojciech Delik, Marta Tomkiewicz. Na 
szczególne uznanie zas³uguje wystêp 
naszego debiutanta w kumite seniorów 
Wojciecha Delika, który wywalczy³ br¹z w 
dogrywce po bardzo wyrównanej i zaciêtej 
walce z zawodnikiem gospodarzy. Wiêcej 
si³ od swojej przeciwniczki mia³a tak¿e 
Marta Tomkiewicz, która tak¿e po 
dogrywce pokona³a utytu³owan¹ ju¿ 
zawodniczkê z W³oc³awka Malwinê 
Sierock¹.

Trenerem soleckich karateków jest 
sensei Tomasz Marcysiak (1 dan). 

Katarzyna Krajza by³a najlepsz¹ 
zawodniczk¹ turnieju we W³oc³awku.

Ostatnie tegoroczne
zwyciêstwa
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We wtorki w godzinach 8.00 - 16.00 
istnieje mo¿liwoœæ konsultacji z lekarzem 
psychiatr¹ w Œrodowiskowym Domu 
Samopomocy (ul. 29 Listopada 10)             
w psychiatrycznym punkcie informa-
cyjno - konsultacyjnym. Konsultacje s¹ 
bezp³atne, anonimowe i dla wszystkich 
chêtnych mieszkañców naszego miasta. 
Punkt bêdzie dzia³a³ do grudnia 2006 r.

Zadania Punktu:
· pomoc w rozwi¹zywaniu wczesnych 
objawów zaburzeñ psychicznych
· wspieranie w sytuacjach trudnych            
i kryzysowych osób z zaburzeniami 
psychicznymi i ich rodzin

PPIK
zaprasza

· psychoedukacja w zakresie zaburzeñ 
psychicznych
· konsultacje w zakresie obowi¹zuj¹cych 
przepisów prawnych dotycz¹cych osób      
z zaburzeniami psychicznymi
· udzielanie informacji o ró¿nych formach 
pomocy i wsparcia dla osób z zaburze-
niami psychicznymi i ich rodzin.

Œrodki finansowe na dzia³alnoœæ 
punktu pozyska³o Stowarzyszenie na 
Rzecz Osób z Zaburzeniami Psychicznymi 
,,Delfin'', z Ministerstwa Pracy i Polityki 
Spo³ecznej w ramach Rz¹dowego 
P r o g r a m u  -  F u n d u s z  I n i c j a t y w  
Obywatelskich.

Spó³ka "DROBEX-PASZ" 
w Makowiskach zatrudni 
emerytów lub rencistów do 
pilnowania mienia. Oferty 
prosimy sk³adaæ w siedzibie 
firmy: "Drobex-Pasz" sp.   
Z o.o. Makowiska 13, 86-
050 Solec Kujawski, tel. 052 
326 74 00.

USC zanotowa³
Gracjana Ga³¹zyka - Pawe³ 

£apeta (25 listopada 2006 r.).

Najlepsze ¿yczenia na nowej 
drodze ¿ycia!

Jeszcze tylko do koñca grudnia br. 
mo¿na skorzystaæ z bezp³atnych, profi-
laktycznych badañ kardiologicznych        
w ramach programu promocji zdrowia.

1. Program Promocji Zdrowia umo¿-
l iwia  bezp³a tne  skon t ro lowan ie                  
w laboratorium przychodni 

- cholesterolu ca³kowitego,
- HDL, LDL, TG, glukozy w surowicy 

krwi,
- EKG, waga, wzrost, BMI.
2. Bezp³atne konsultacje kardiologi-

czne  dr n. med. Karol Sokal.
3. Najbli¿sze badania lekarskie:
13.12.2006 r. - od godz. 14.00,
20.12.2006 r. - od godz. 14.00,
27.12.2006 r. - od godz. 14.00.
4. Skierowania na badania laboratoryj-

ne, wydaj¹ oraz rejestracjê do lekarza 
kardiologa prowadz¹ pielêgniarki 
œrodowiskowe, pokój nr 25.

5. W programie mog¹ uczestniczyæ 
osoby, które nie bra³y udzia³u w akcji 
promocyjnej     w  2004 r. i 2005 r.

6. Informacjê i mo¿liwoœæ rejestracji 
mo¿na uzyskaæ równie¿ telefonicznie        
w Rejestracji Przychodni pod nr tel. 052-
387-1320, 052-387-1229.

7. Nale¿y odebraæ skierowanie na 
badania laboratoryjne.

Kardiologiczny Program Promocji 
Zdrowia obejmuje pacjentów w wieku 35 
- 55 lat bez rozpoznanej choroby uk³adu 
kr¹¿enia.

Ostatni
dzwonek

Tydzieñ z AIDS

1 grudnia - Œwiatowy Dzieñ Walki        
z AIDS. Pod tym has³em w Gimnazjum 
Publicznym nr 2 podsumowano trwa-
j¹cy tydzieñ projekt maj¹cy na celu 
pog³êbienie wiedzy na temat HIV/AIDS 
oraz kszta³cenie postaw prozdrowot-
nych uczniów gimnazjum, przygotowa-
ny i przeprowadzony przez kl. Ia wraz    
z wychowawc¹ Aleksandr¹ Codrow.

W ramach projektu zorganizowano dwa 
konkursy. Konkurs plastyczny -„Aids        
w moich oczach” i test „Wiem wszystko     
o Aids”. Konkurs plastyczny cieszy³ siê 
du¿ym zainteresowaniem, gdy¿ zg³oszono 

38 prac, które ocenia³o jury pod przewod-
nictwem Bohdana Czapiewskiego. 
Pierwsze miejsce zajê³a Katarzyna 
Borucka (kl. II h), drugie Marcelina 
M¹dry (kl. II i), trzecie miejsce Sandra 
Ksepka (kl. II e).

Przygotowany przez A. Codrow test 
sk³ada³ siê z 30 pytañ. Na sprawdzenie 
swojej wiedzy zdecydowa³o siê 31 
uczniów z piêtnastu klas I, II i III. 
L a u r e a t a m i  z o s t a l i  J o a n n a  
Sk³adanowska (kl. II a) i Bogusz £aw-
niczak (kl. III d) -  I miejsce, Adrian 
Wiñski (kl. II d) - II miejsce oraz Alicja 
Cembrowska (kl. III e), Sandra Ksepka 
(kl. II e) i Karolina Og³oza (kl. III c) -  III 
miejsce.

Uroczyste podsumowanie projektu 
uœwietni³ wystêp uczniów kl. I a, która pod 
okiem wychowawcy przygotowa³a 
przedstawienie „Tolerancja”.

grudnia 2006 r. spotykali siê na zajêciach 
grupy psychoedukacyjnej, prowadzonej 
przez psychologa. Podczas spotkañ 
warsztatowych mieli mo¿liwoœæ uzyskania 
wiedzy pomocnej w odbudowie wiêzi 
uczuciowych w rodzinie, ukazaniu 
prawid³owych funkcji rodziców, sposo-
bach radzenia sobie w konkretnych, 
trudnych sytuacjach wychowawczych. 

W celu integracji grupy, a tak¿e rodziny 
i ukazaniu prawid³owych form spêdzania 
czasu wolnego rodziców i dzieci, zorgani-
zowane zosta³y spotkania rodzinne           

w plenerze , spotkanie andrzejkowe , oraz 
atrakcyjny wyjazd do Multikina i restaura-
cji Mc Donald's. 

Œrodki finansowe na realizacjê projektu 
Terenowy Komitet Ochrony Praw Dziecka 
pozyska³ z Ministerstwa Pracy i Polityki 
Spo³ecznej w ramach Rz¹dowego 
P r o g r a m u  -  F u n d u s z  I n i c j a t y w  
Obywatelskich.

Dokoñczenie ze str. 5

Jest praca

Zmieñmy
swoje ¿ycie
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